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Demografie

Každý rok se v našich novinách objeví údaje    
počtu obyvatel, počet sňatků, rozvodů, úmrtí, narození a
mají informační charakter. V tomto článku jsem se poku
obyvatel a jeho vývoj ve Zruči nad Sázavou za posledních

 V tabulce č. 1 vidíme vývoj celkového počtu obyva
jednotlivých částech obce. Za pět let poklesl počet trvale
5.000. Celkový úbytek činí 170 občanů. Z toho přirozený 
čtem narozených a zemřelých je 53 občanů, jak ukazuje 
tek jde na vrub přirozené migraci obyvatel. Z toho vyplýv
tel ze Zruče n.S. stěhuje. Největší vliv na tuto skutečnos
zaměstnání. Pokud dojde k poklesu počtu obyvatel pod 
přibližně o 3/4 miliónu na sdílených daních. Jak poče
zhoršuje se zároveň věkové rozložení jednotlivých skup
pomalý, ale stálý růst ve věkové skupině nad 60 let, kt

celkového počt
ný věk se př
Obecně obyva
stárne. Údaje 
mladých do ve
prací, za lepší
Velmi malý poč
ří budoucí pro
vozu dvou škol

                         Úbytek 170 občanů  

Uvidíme, jak na výše uvedené skutečnosti zapůsob
našem 
lepší m
mladé l

     Úbytek 53 občanů

Počet \ rok 
obyvatel\  1997 1998 1999 2000 2001

Zruč n./S. 4926 4901 4857 4806 4764
Želivec 88 88 85 81 78
Dubina 63 62 61 60 61
Nesměřice 111 105 108 115 115
Domahoř 3 3 3 3 3
Celkem 5191 5159 5114 5065 5021

Počet \ Rok 1997 1998 1999 2000 2001 Celkem
Zemřelých 37 49 54 41 48 229
Narozených 35 47 34 34 26 176

Rok 1997 1998 1999 2000 2001
Průměrný věk 37,9 38,3 38,3 39 39,5
Počet obyvatel na 60 let 101 973 980 994 1017
% podíl skupiny nad
 60 let na celkovém počtu 19,46 18,86 19,16 19,62 20,25
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Mgr. Jiří Klatovský
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Zpráva o stavu bezpečnostní situace a nápadu trestné činnosti 
za rok 2001 na území města Zruč nad Sázavou

 a přilehlých osadách

V roce 2001 bylo ve služebním obvodu OOP Zbraslavice spácháno celkem 272 trestných činů. V porov-
nání s rokem 2000 došlo k mírnému poklesu evidovaných trestných činů a to o 44 trestných činů. Tento po-
kles byl způsoben zejména zřízením Obvodního oddělení PČR Kácov, které převzalo část služebního obvodu 
OOP Zbraslavice. Za uvedené období se dařilo trestnou činnost objasňovat na 64 %, což je o 14 % více než 
v roce 2000.

Ve Zruči nad Sázavou a přilehlých osadách bylo v roce 2001 spácháno celkem 123 trestných činů. Mezi 
nejzávažnější trestné činy patřila 3 loupežná přepadení, ovšem jen jedno se podařilo do současné doby ob-
jasnit. V ostatních případech se jednalo převážně o majetkovou trestnou činnost, zejména krádeže vloupá-
ním do rekreačních a jiných objektů (celkem 67). V lokalitě města bylo odcizeno celkem 5 motorových vozi-
del a v 6 případech došlo ke vloupání do motorových vozidel, z ostatních majetkových trestných činů se 
jednalo převážně o trestný čin podvodu a krádeže prosté (celkem 34, 32 objasněno). Dalšími trestnými či-
ny, které byly spáchány na území města jsou trestné činy hrubě narušující občanské soužití a trestné činy 
proti svobodě a lidské důstojnosti (celkem 8 - všechny byly objasněny).

Celkem bylo ve Zruči nad Sázavou řešeno 50 přestupků, z toho 36 se známým pachatelem.

Obchůzková služba ve Zruči nad Sázavou je prováděna převážně policisty, kteří zde mají územní a ob-
jektovou odpovědnost. V noční době je obchůzková služba prováděna ve Zruči nad Sázavou zahrnuta do 
výkonu služby v rámci celého obvodu. Policisté s územní a objektovou odpovědností spolupracují s Měst-
skou policií Zruč nad Sázavou. Pravidelný styk s představiteli města udržuje VO OOP Zbraslavice, zejména v 
otázkách zajištění rekreační sezóny, různých kulturních a dalších akcí.

Rok 2001 lze z hlediska hodnocení bezpečnostní situace ve služebním obvodu Policie ČR Obvodního 
oddělení Zbraslavice označit jako uspokojivý, došlo k poklesu počtu trestných činů a nevyskytla se žádná 
mimořádná událost či závažné porušení veřejného pořádku.

Zprávu  podala tisková mluvčí Policie ČR Kutná Hora por. Bc Martina Doležalová

HASIČSKÝ ZÁCHRANNÝ SBOR
stanice Zruč nad Sázavou

Z výjezdů hasičů v době od 19. 1. do 19.2.2002

* Jedním z prvních zásahů byl výjezd k zabouchnutým dveřím u bytu v panelovém domě. Ve sledované do-
bě se podobných  případů opakovalo ještě více.

* Za druhé hasiči vyjížděli čerpat vodu ze sklepa činžovního domu na náměstí.

* Na řece Sázavě se utvořila ledová bariéra, a to v bezprostřední blízkosti provozovny TRW v bývalém Sá-
zavanu. V řece vystoupala hladina a voda se rozlévala. Hasiči museli vodu odčerpávat ze skladových prostor 
výše jmenované provozovny . Při této příležitosti se sešla i povodňová komise města.

* Na dálnici D1 na 43. km ve směru na Prahu hořel přívěs nákladního automobilu.

* Majitel restaurace nahlásil zabouchnuté dveře u této restaurace. Aby to nebylo tak jednoduché, ke všemu 
byl ještě rozbitý  zámek.

* O  vytažení vozidla z příkopu u Slavošova  požádal sám majitel tohoto vozidla.

* K dopravní nehodě celkem tří vozidel došlo na silnici mezi Slavošovem a Hranicemi. Naštěstí se vše obešlo 
bez zranění. Jen dvě vozidla, která skončila mimo vozovku, bylo nutno na ní vrátit. 

*  Z dálnice D1 ve směru na Brno bylo nahlášeno, že na 50. km hoří osobní auto. Jednotka, která 
vzápětí po ohlášení vyjela, však žádné vozidlo nenašla. Zřejmě šlo o planý poplach nějakého 
"vtipálka".

* Mezi Slavošovem a Hranicemi došlo k další dopravní nehodě. Tentokrát tam skončilo vozidlo na střeše. 
Vše sice skončilo bez zranění, ale byl nutný rychlý zásah, protože unikaly pohonné látky.



3 ZRUČSKÉNOVINY                                                             ÚNOR  2001

§        MĚSTSKÁ POLICIE INFORMUJE          §
Ze služebního deníku Městské policie – ÚNOR 2001

Nález
Asi 30 minut před půlnocí , při obchůzce města, narazila hlídka na chodníku v ul. Poštovní na ležící bezvlád-
nou osobu. Bylo zjištěno, že se jedná o 63-letou podnapilou ženu, která již nedokázala dojít domů. Hlídka jí 
„seškrábla“ z chodníku a domů ji odvedla.

Zdání klame
Kdo si myslí, že zlatá mládež poflakující se na zastávce autobusů Na Pohoří není nebezpečná, šeredně se 
mýlí. Důkazem může být i případ, kdy se tito unudění mladíci vrhli na jednoho hosta z restaurace U Stud-
ničků a bezdůvodně ho zbili tak, že musel být převezen na ošetření do kutnohorské nemocnice. Přivolaná 
hlídka zjistila totožnost účastníků rvačky a celý případ předala k dalšímu šetření Policii ČR.

V ul. Spojovací bydlí taky „dobrej poděs“
Ten totiž, a není to poprvé, pořvával na kolemjdoucího z okna svého bytu tak sprostě, že to nelze publiko-
vat. A aby toho nebylo málo, tak jej raději ještě fyzicky napadl.  Samozřejmě nám to napadený oznámil. 
Útočník se hájil tím, že ho dotyčný při rvačce kopl do ruky!? Jelikož zde bylo důvodné podezření ze spáchání 
tr. činu, byl celý případ předán k dalšímu šetření Policii ČR.

Nákup do sklepa nepatří
O tom se mohla přesvědčit oznamovatelka z panelového domu, která nám uvedla, že se jí ze sklepní kóje 
ztratilo velké balení pracího prášku, tři balení Dobré vody a karton piva.

A další sklep
Tentokrát se ztratilo horské kolo, tři basy piv a dvoulitrová cola. 
Oba případy byly provedeny vloupáním a šetří je Policie ČR.

Zpráva o činnosti MěÚ a ZMě 
za II. pololetí 2001

Přesto, že již uplynulo pár týdnů od konce roku 2001, předkládám vám opět zprávu za minulé ob-
dobí. Věřím, že po jejím přečtení získáte slušný přehled o práci MěÚ a ZMě.

Ve druhém pololetí se uskutečnilo 5 zasedání Zastupitelstva města (ZMě). Bylo na nich přijato 72 usnesení. 
Rada města (RMě) zasedala každých 14 dní vždy ve středu. Za druhé pololetí se uskutečnilo 11 zasedání RMě a 
bylo na nich přijato 203 usnesení.
23. srpna zemřel po zákeřné nemoci zástupce starosty města ing. Vladimír Vlček. Jeho odchodem ztratilo město 
osobnost velkého formátu, člověka mimořádně pracovitého, odborně vzdělaného s velkými zkušenostmi, ochotné-
ho kdykoli ostatním členům ZMě pomoci. Nahradit takového člověka nebude jednoduché. ZMě dne 29.11.2001 
zvolilo novým zástupcem starosty Ing. Josefa Brtnu. Na uvolněné místo člena zastupitelstva nastoupil pan Martin 
Málek. Na závěr minulé zprávy jsem informoval o odvolání pana Jiřího Karafiáta z funkce vedoucího stavebního 
odboru MěÚ. Došlo k němu na základě usnesení RMě č. 238/2001 s platností od 2. 8.2001. Nebudu se k důvodům, 
které vedly k odvolání již vyjadřovat, neboť mé stanovisko včetně stanoviska p. Karafiáta byla otištěna v novinách 
Nové Posázaví. Jeho odpověď mne jenom utvrdila v tom, že to bylo rozhodnutí správné. Novým vedoucím odboru 
výstavby byl jmenován na základě výběrového řízení Ing. Milan Růžička. Na vlastní žádost po dohodě p. Karafiát 
ukončil pracovní poměr u MěÚ. Přestože působení Ing. Růžičky ve funkci je z časového hlediska krátké, mohu 
konstatovat, že změna se na práci stavebního úřadu již projevila pozitivně. Nový vedoucí na rozdíl od svého před-
chůdce méně mluví, zato více pracuje. Došlo také ke změně ve složení komise pro podporu a rozvoj podnikání. 
Novým předsedou komise po Ing. Vlčkovi, jmenovala Rada města Ing. Romana Výborného a členem komise Mgr. 
Jiřího Klatovského.

Postupný pokles nezaměstnanosti se v říjnu zastavil a došlo opět k mírnému zvýšení. Z 8,05 % na 9,1 % v 
závěru roku. Důvodem je tak jako každý rok problém s umístěním nových absolventů škol. Skutečností zůstává, 
že nezaměstnanost se v rámci celého okresu Kutná Hora nedaří snižovat. Více než 10ti % nezaměstnanost vyka-
zují již delší dobu dvě největší města okresu Kutná Hora a Čáslav. Příznivou informací, která proběhla tiskem v 
závěru roku, je rozhodnutí konzorcia firem TOYOTA, PEUGOT a CITROEN o výstavbě automobilky na nové zóně u 
Kolína. Lze předpokládat, že v horizontu 2-3 let se tato skutečnost jistě projeví ve snížení nezaměstnanosti i na 
okrese K. Hora. Pro tak velký projekt bude nutné zajistit dodávky od celé řady výrobců z nedalekého okolí. Z toho-
to pohledu je nutné o to více pokračovat v přípravě naší industriální zóny. Již v závěru roku projevila zájem o naši 
zónu další japonská firma a dále společnost TAKENAKA, která právě pro japonské investory vyhledává vhodné lo-
kality. Město uzavřelo smlouvu s firmou CHEMOPRAG na zhotovení projektové dokumentace ke stavebnímu povo-
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lení na zasíťování zóny. Dokumentace byla Městu v závěru roku předána a firma podle smlouvy zajistí všechny 
podklady k podání žádosti o stavební povolení nejpozději do konce března 2002. Vydání stavebního povolení oče-
káváme do poloviny května. Přes postup prací na zasíťování zóny, brzdí vstup silného investora komplikace s pře-
vodem pozemku od státu. V listopadu nedoporučilo ministerstvo financí Pozemkovému fondu směnu pozemků s 
Městem z důvodu nevýhodnosti pro stát. Na jednání s vedením Pozemkového fondu ČR, bylo dohodnuto kompro-
misní řešení. Pozemkový fond přijme od Města ke směně pouze využitelné pozemky (ornou půdu) a rozdíl v oce-
nění Město doplatí. Je poměrně slušná naděje, že v letošním roce získáme pobídkového investora a tím automatic-
ky dotaci ve výši 60 % nákladů za zasíťování zóny. Město musí v předstihu vykoupit prozatím pozemky od těch 
soukromých vlastníků, kteří budou stavbou bezprostředně dotčeny. Zbývající soukromé pozemky budou vykoupe-
ny po vstupu investora.

V bývalém areálu Sázavanu pokračují noví vlastníci v rekonstrukci jednotlivých objektů a postupně přibírají 
další pracovníky. Město po úmrtí Ing. Vlčka zahájilo naplno práce na řešení ekologizace uhelného zdroje v areálu a 
rozvodů CZT. Na MěÚ se touto prací intenzivně zabývá pan Chaloupka, bývalý člen týmu správkyně konkurzní 
podstaty. Město vyzvalo další firmy k podání nabídek na komplexní řešení systému zásobování teplem jak v areá-
lu, tak ve městě. O pomoc a vyhodnocení byla požádána nezávislá agentura SEVEN (středisko pro efektivní využí-
vání energie). Na základě tohoto vyhodnocení přijalo Zastupitelstvo města usnesení, ve kterém schvaluje technic-
ké řešení a zahájení přípravných prací. Neekologizovaný parní uhelný zdroj v areálu Sázavanu bude nahrazen no-
vým teplovodním kotlem s fluidním spalováním prachového uhlí s možností budoucího 30ti % spalování biomasy. 
Tento způsob spalování uhlí, který je doposud málo používaný, především pro jeho vysokou pořizovací cenu, spl-
ňuje nejpřísnější ekologické parametry a bude je prokazatelně splňovat po dlouhou dobu i po vstupu ČR do EU. 
Parní rozvody v areálu a ve městě budou nahrazeny novými z předizolovaného  potrubí, výměníkové stanice bu-
dou zrušeny a nahrazeny objektovými předávacími stanicemi. Rekonstruovaná soustava bude propojena s měst-
skou soustavou CZT s plynovým zdrojem. Náklady na tuto rekonstrukci a modernizaci se budou pohybovat kolem 
50ti mil. Kč.
Město již před projednáváním záměru v ZMě jednalo s vedením ministerstva životního prostředí (MŽP) o poskyt-
nutí výjimky na dotaci ze státního fondu životního prostředí (SFŽP), která byla přislíbena. Rozhodující odběratelé v 
bývalém Sázavanu byli s tímto záměrem na společné schůzce seznámeni. Za předpokladu získání alespoň 50 % 
dotace bude možno pro všechny odběratele na obou soustavách snížit cenu tepla. Naším cílem je snížení ceny v 
průměru nejméně o 30 Kč za 1 GJ a tuto cenu dlouhodobě udržet. Město zadalo zpracování projektové dokumen-
tace k žádosti na MŽP a SFŽP, dále zhotovení energetického auditu  na obě soustavy, zpracování rozptylové studie 
a energetického generelu u agentury SEVEN. Až na energetický generel byly materiály Městu dodány a 15. 1.2002 
byly doručeny s žádostí o dotaci na MŽP a SFŽP. Žádost o dotaci na zpracování energetické koncepce (generelu) 
byla podána na agenturu ČEA. Konečné rozhodnutí o výši dotace bude známo po projednání naší žádosti na nej-
bližším zasedání rady fondu. Do určité míry celý záměr zkomplikovalo rozhodnutí vlastníků firmy WEKTO o prodeji 
svých podílů firmě TEDOM Třebíč. Dosavadní nájemní smlouva mezi Městem a firmou WEKTO platí do konce roku 
2013 a nelze ji vypovědět bez vážných důvodů. Propojené soustavy musí mít jednoho provozovatele z důvodů op-
timálního využívání obou zdrojů CZT. Město průběžně jedná s novým vlastníkem firmy WEKTO o úpravě nájemní 
smlouvy a podmínkách budoucího provozování propojených soustav. Podstatně horší jsou záměry dvou firem v 
bývalém areálu (RENDL - svítidla a TRW) na zřízení vlastních plynových kotelen a jejich odpojení od soustavy CZT. 
Pokud tyto záměry vyvolají rozpad soustavy CZT v areálu, Město dotaci nezíská. Město bude nuceno přijmout ko-
merční úvěr zhruba ve výši 15 mil. Kč na rekonstrukci zbývajících parních rozvodů ve městě s napojením na ply-
nový zdroj a cena tepla ve městě se naopak zvýší o 40-50 Kč za GJ. Zastupitelstvo města po seznámení s celou si-
tuací rozhodlo projednat záměry a požadavky obou firem na nejbližším zasedání ZMě v únoru 2002. 

Původní zkrácený termín dokončení výstavby kanalizace s dvojím přečerpáváním přes řeku včetně moderni-
zace ČOV do konce loňského roku se nepodařilo dodržet. Důvodem byly komplikace s realizací protlaku pod Os-
trovským potokem z náměstí Dr. Svobody. Vzhledem k možnému výskytu kamenného podloží byla navržena jiná 
technologie. Na místo protlaku dvou rour 2x400 mm byla zvolena realizace jedné ražené štoly o průměru 900 mm. 
Pro vysokou hladinu vody v potoku a nepřízeň počasí byly práce přerušeny. Jakmile to podmínky dovolí, budou 
práce pokračovat. Po proražení štoly a napojení sběrače z lokality Za nádražím a ulice Kutnohorské bude zprovoz-
něna druhá čerpací stanice. Jako vícepráce proběhne nutná rekonstrukce části kanalizace na náměstí Dr. Svobody. 
Celá stavba, která byla zahájena na podzim r. 2000, bude dokončena podle původního plánu do poloviny roku 
2002. Celkové náklady dosáhnou částky kolem 26 mil. Kč.

Podle dohody s firmou TEX COLOR pokračovalo zateplení panelových domů čp. 782, 783, 784. Dva domy se 
do konce roku podařilo dokončit. Zbývající práce na třetím domě budou dokončeny letos, jakmile to počasí dovolí. 
Rada města schválila záměr Správy budov a majetku realizovat venkovní nátěry ocelových schodišťových kon-
strukcí nad vstupy do těchto tří domů.  Zateplení domů stálo Město v loňském roce 2,6 mil. Kč. Na tento rok je v 
rozpočtu města počítáno s dalšími investicemi do oprav bytového fondu. Pokud bude Městu přiznána dotace na re-
konstrukci domu čp. 765 - 767 (půdní vestavby), budou prostředky použity na tuto akci. V opačném případě je 
naším záměrem zahájit zateplení panelových domů v Poštovní ulici. Zasklení balkónů na domech čp. 782, 783 a 
784 bude realizováno podle finančních možností Města za předpokladu spoluúčasti nájemníků.

Koncem září započala rekonstrukce silničního mostu u střelnice v Pardidubu. Most byl uveden do řádného 
provozu až v polovině prosince. Počasí již nedovolilo pokračovat ve zbývajících úpravách stavby. Plánovaný levo-
stranný chodník od křižovatky ulice Okružní ke sjezdu k ČOV a řadovým garážím, bude zhotovitelem mostu posta-
ven v první polovině tohoto roku.

Pokračovala příprava přeložky silnice II/336 (nový průtah městem za starým hřbitovem). Ředitelství silnic a 
dálnic jako investor zahájilo přípravu vypsáním soutěže na zhotovitele dokumentace k územnímu řízení. V závěru 
roku přešly všechny silnice II. a III. třídy ze zákona do působnosti orgánů krajů. Na nedávném jednání s ředitelem 
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odboru dopravy a silničního hospodářství Středočeského kraje Ing. Jandou, jsme byli ujištěni, že kraj tuto akci 
podporuje a bude v ní dále pokračováno. Byl vybrán zhotovitel dokumentace k územnímu řízení a před podpisem 
je smlouva o dílo. Původní optimistický předpoklad zahájení vlastní stavby průtahu na podzim tohoto roku, nebude 
možno dodržet. Reálný termín zahájení je jaro roku 2003.

Dalším záměrem Města bylo zhotovení asfaltových povrchů na místo provizorních panelů v ulicích Budovatelů 
a K Bažantnici ještě do konce roku 2001. To, že se to nepodařilo a občané jsou vystaveni obtížím, které sebou 
stavba nese po delší dobu, má několik příčin. V prvé řadě špatná spolupráce firmy TELECOM na přeložkách tele-
fonních kabelů, za druhé nečekaná překládka kabelových rozvodů elektřiny, nepřízeň počasí a nedobrá příprava 
stavby. Vznikla tak řada problémů obyvatelům dotčených stavbou, za které se musí Město omluvit. Omluvou pro 
Město byla snaha ještě do konce roku odstranit mnoholeté problémy s provizorní komunikací. To, že se záměr ne-
zdařil je pro Město poučení, že se nevyplácí zahajovat takové stavby před příchodem zimy. Stavba bude dokonče-
na jakmile to počasí dovolí. Náklady na realizaci se budou pohybovat okolo 1,7 mil. Kč.

Po koupi pozemku na stavbu marketu od PF ČR zveřejnilo Město záměr tento pozemek prodat zájemcům o 
výstavbu. Byly obeslány další firmy a naše nabídka byla zveřejněna na internetových stránkách Města. Nabídky 
zaslaly pouze dvě firmy a Zastupitelstvo města z nich jako nejvýhodnější vybralo nabídku firmy INDES - INVEST 
na výstavbu marketu EDEKA. Po téměř tříměsíčním projednávání smlouvy s touto firmou bylo konečné znění Ra-
dou města schváleno a smlouva podepsána 16. 1.2002. Na této skutečnosti již nic nemohla změnit ani petice ob-
čanů (50 místních a 36 z jiných obcí) proti výstavbě marketu. Nejpozději do 8 týdnů požádá investor (INDES - IN-
VEST) o územní rozhodnutí a po nabytí právní moci o stavební povolení. Se zahájením výstavby se počítá nejpoz-
ději v červnu. Uvedení do provozu koncem listopadu letošního roku. Umístění stavby počítá v projektu i s řešením 
dopravní situace a zabezpečením přechodů pro chodce a žáky ZŠ Na Pohoří.

V minulé zprávě jsem popsal problémy s uvolňováním finančních prostředků - (dotace ze státního rozpočtu 
od ministerstva financí) vystavení tzv. limitek na rekonstrukci školských zařízení. Pozdní uvolňování finančních 
prostředků částečně zavinilo zpoždění stavebních prací na rekonstrukci pavilonů ZŠ Na Pohoří a odklad zahájení 
školního roku o jeden týden. Přestože tak rozsáhlá rekonstrukce ZŠ vyvolala řadu problémů, různá omezení výu-
ky, zvýšený dozor nad žáky, problémy s úklidem a řady dalších, je možno konstatovat, že výsledek stojí za to. Do 
konce roku se podařilo prostavět celou dotaci a rekonstrukce ZŠ až na rozestavěný objekt tělocvičny byla ukonče-
na. U MŠ Na Pohoří byla prostavěna dotace 5 mil. Kč a její celková rekonstrukce spolu s dokončením tělocvičny ZŠ 
bude provedena v letošním roce. Ve schváleném státním rozpočtu na tento rok je na tyto akce vyčleněna částka 
ještě 33 mil. Kč. Dokončením tělocvičny získá ZŠ možnost současné výuky tělocviku pro tři třídy. Parametry tělo-
cvičny umožní další využití pro různé sportovní organizace a širokou sportovní veřejnost. Tělocvična bude mít cha-
rakter a parametry víceúčelové sportovní haly. S uvedením do provozu se počítá k 1. září 2002.

Na podzim bylo Město upozorněno ředitelem Hasičského záchranného sboru okresu, že v průběhu letošního 
roku (předpoklad od 1. 4.2002) přejde služebna hasičského sboru ve Zruči n.S. na bezobslužný provoz. To zna-
mená, že při výjezdu k zásahu nezůstává na služebně ani jeden pracovník a z těchto důvodů nelze zajistit nepřetr-
žitou obsluhu pultu centrální ochrany (PCO). Město vstoupilo v jednání s agenturou FENIX, která zajišťuje ostrahu 
bývalého areálu Sázavanu a obsluhuje vlastní PCO ve Vlašimi. Měřením bylo zjištěno, že objekty napojené na náš 
PCO lze přesměrovat na PCO ve Vlašimi. Usnesením Rady města bylo schváleno zajišťování této služby na PCO 
agenturou FENIX ve Vlašimi. Výjezdy k objektům při poplachu budou zajišťovat, tak jako doposud, strážníci Měst-
ské policie ve Zruči nad Sázavou. 20. 2.2002 se uskuteční na MěÚ schůzka všech majitelů objektů napojených na 
PCO za účasti zástupců Města, Městské policie a agentury FENIX. Poplatky za ostrahu zůstanou až na výjimky be-
ze změny. Monitorování osob napojených v rámci programu ŽIVOT 90 bude na PCO Městské policie v Kutné Hoře. 
Z těchto důvodů byli strážníci Městské policie ve Zruči nad Sázavou při výkonu služby vybaveni mobilním telefo-
nem. Se svými dotazy a žádostmi o pomoc se také občané mohou přímo dovolat strážníka Městské policie ve služ-
bě na číslo 0724 10 22 31. Čísla z pevných linek 531 231 přes pracovníka hasičského sboru  a 531 572 na služeb-
nu Městské policie zůstávají v platnosti. 

Zastupitelstvo města schválilo v listopadu novou vyhlášku Města o nakládání s odpady a o poplatku za jejich 
svoz  a likvidaci na základě nového zákona o odpadech. Částka byla stanovena nově na osobu s trvalým bydlištěm 
a rok ve výši 340 Kč. Částku za první pololetí je nutné zaplatit nejpozději do 15. 2.2002. Všichni poplatníci, až na 
majitele rekreačních objektů, kteří budou platit jednorázový poplatek ve výši 340 Kč za objekt a rok, již obdrželi 
složenku k úhradě poplatku. Poplatek mohou uhradit přímo u pokladny MěÚ. Neuhrazení poplatku do uvedeného 
termínu se poplatek zvyšuje o 50 %. Osvobozeni od poplatku jsou vojáci základní služby a osoby, které se zdržují 
dlouhodobě v zahraničí. Zastupitelstvo města po ročním vyhodnocení rozhodne o dalších případných slevách.                                                                                                                                                                                                 

Závěrem k našim třem vesnicím.
V Nesměřicích se ve druhém pololetí loňského roku neuskutečnila žádná investice. Město ještě v prosinci 

pouze doplatily firmě SPOJSTAV 250.000 Kč za již provedenou odlehčovací kanalizaci. Finanční náklady za rok 
2001 na investice a opravy činily v Nesměřicích více než 700.000 Kč. Pokud to finanční situace dovolí, bude v tom-
to roce dokončena oprava místní komunikace asfaltovou balenou směsí.

V Želivci pokračovaly úpravy staré skládky položením dalších betonových rour a provedení zásypu. V úpra-
vách bude pokračováno v letošním roce. Město znovu žádá o dotaci na opravu budovy bývalé školy.

V Dubině se ve druhém pololetí neuskutečnila také žádná investice. Město uhradilo necelých 100.000 Kč za 
projekt plynofikace, která se uskuteční v I. pololetí 2002. Zastupitelstvo města schválilo příspěvek na plynofikaci 
Dubiny ve výši 1 mil. Kč. Investorem akce je Středočeská plynofikační a. s., která na základě uzavření smlouvy s 
Městem vybrala jako zhotovitele firmu GASKO Kolín. 1. 2.2002 bylo předáno staveniště a práce budou zahájeny 
jakmile to počasí dovolí.
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Před rokem jsem v obdobné zprávě konstatoval, že rok 2001 bude velmi náročný vzhledem k ak-
cím, které nás čekají. Celkový objem investic, ať již ve formě dotací, vlastních prostředků města a in-
vestic dalších společností (STP, STE, ŘSD) činil více než 80 mil. Kč. Zvýšené nároky na práci zaměst-
nanců MěÚ se dotkly téměř všech odborů. Největší zátěž nesl odbor výstavby, správy budov, technic-
kých služeb a EO. 
Letošní rok nebude jiný. Dokončení rekonstrukce školských zařízení za 33 mil. Kč, rekonstrukce ener-
ga, sítí CZT a příprava industriální zóny budou největšími investicemi. Jejich realizace bude neméně 
náročná. Některými stavbami budou více či méně dotčeni i občané města. Prosím proto o pochopení a 
toleranci. 
Další projekty jsou v různých fázích přípravy. O postupu realizace jednotlivých akcí a dalších záměrech 
budete za půl roku znovu informováni.
                                                                                                    Jaroslav Jelínek, starosta města    

Školská a kulturní komise
Zpráva o činnosti za rok 2001

Školská a kulturní komise (dále jen ŠKK) pracovala v roce 2001 podle předem schváleného plánu práce a do svých 
jednání zařazovala aktuální problematiku. Zápisy z jednání této komise byly vždy  předkládány Radě města. Před-
sedkyní komise je Mgr. Jana Marečková, zapisovatelkou Jana Vaněčková. Členové komise se scházeli pravidelně 
každý měsíc a projednávali následující body:

Leden: schválení plánu práce komise. Zajištění akce "Do nového tisíciletí s úspěšnými  
    Zručáky" - propagace, zajištění občerstvení. Program zajistila ZUŠ - p. Hromadník.                             

Únor:   p. Dolák informoval členy ŠKK o stavu školských zařízení ve Zruči n.S. ŠKK podala
            návrh, aby se Město snažilo získat do svého vlastnictví pozemek v okolí budovy
            bývalé školní družiny. Doporučila, aby tuto záležitost projednala RMě a ZMě.
            p. Vyšohlíd nabídl spolupráci fotoklubu s ŠKK a OK MěÚ. OK spolupráci vítá, jsou
            potřeba udělat nové diapozitivy města - pro potřeby propagace.          

Březen: Projednáván zápis dětí do I. ročníků ZŠ a ZvŠ. Předseda TJ JISKRA podal informaci  
            o volném čase dětí dětí - činnost oddílů TJ JISKRA. Mgr. Klatovský podal zprávu o
            nově připravované posázavské cyklotrase.

Duben: Příprava turistické sezóny. Den Země - akce pro děti z MŠ, pořádala ZvŠ. Návrh ŠKK
            doplnit plakátovací a informační plochy ve Zruči n.S.

Květen: Příprava Dne dětí. Stravovací komise podala zprávu o školní jídelně. Řešil se provoz
             MŠ o prázdninách. ŠKK doporučila  urychlit zavedení internetu pro veřejnost ve Zruči.

Červen:  Projednáván znovu prázdninový provoz MŠ a školní jídelny, prázdninová činnost 
             ŠKK - pořadatelská činnost.

Červenec a srpen: Pořadatelská pomoc při kulturních akcích. Kontrola kulturní úrovně akcí, 
              zejména pro mládež.

Září:     Ředitelství ZŠ a ZvŠ předložilo výroční zprávy za šk. rok 2000/2001 a byl projednán
             začátek šk. roku 2001/2002. ŠKK doporučila převedení drobného majetku z uzavřené
             MŠ Mládeže do MŠ Na Pohoří.

Říjen:   Ředitel ZUŠ předložil výroční zprávu za uplynulý školní rok a seznámil se zahájením
             nového šk. roku. ŠKK podala návrh na udělení Ceny města za rok 2001 p. Jiřímu
             Fremlovi, učiteli ZUŠ za reprezentaci města v kytarových soutěžích mezinárodní 
             úrovně a vynikající výsledky v kytarových třídách. ŠKK doporučila vyčlenit finanční
              prostředky na nákup knih do MěKnihovny.

Listopad: Členky ŠKK uspořádaly druhou besedu v akci "Do nového tisíciletí s úspěšnými
              Zručáky". Tentokrát byl hostem pan. Ing. Alois Kočí, geofyzik s chotí. Dále se
              projednával stav hraček a vybavení MŠ. Přítomné ředitelky MŠ chválily práci Správy
              budov - p. Doláka, kritika padala na hlavu pracovníků TS. MěPolicii doporučeno, aby
              důsledněji prováděla kontroly znečišťování veřejných prostranství psy (hlavně v Sadu

Míru).

Prosinec: Ředitel ZUŠ podal informace o připravované akci "Živý Betlém", kterou připravoval
              s dětmi. Na druhé prosincové schůzce byl řešen nedostatek finančních prostředků na 
              nákup knih do knihovny a byla zhodnocena činnost za celý rok 2001.
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Postřehy
* III. internát na náměstí Míru vydražila ve veřejné dražbě italská firma 

* TS provádějí zimní řez stromů po městě a zároveň kácí nemocné
a škůdci napadené stromy. Kromě toho zahájily úklid komunikací po zimní údržbě.

* Bývalý Dům služeb na náměstí ve staré Zruči n.S. našel konečně nového majitele.

* Na plyn byla napojena další provozovna v areálu Zručského dvora (prodejna jízdních kol)
* Otevřeno bylo nové "posezení" U Studničků Na Pohoří v bývalé cukrárně). 

Také v prodejně TUSY jsou chystány změny.

Seriál - Z městských kronik
Minule jsme uvedli první díl seriálu, část zápisu Josefa Babického. Když dovolíte, ráda bych se ještě jednou 
k jeho zápisům vrátila. A to jednak  proto, že řeka Sázava i potoky  nás koncem ledna trochu strašily a ha-
siči museli zasahovat. A také proto, že koncem ledna čekalo děti pololetní vysvědčení. V zápisech  z roku 
1891 a 1892  je zachyceno vše. Velká voda, vysvědčení ( i když se jedná o konečné, ne pololetní) a zásah  
hasičů (i když ne u velké vody). Můžete si alespoň trochu srovnat minulost a přítomnost.

1891
Dne 6. ledna 1891 začal při silných mrazech až 26 stupňů silně padat sníh a napadlo ho takové 
množství, že byly veliké závěje a cesty zaváté, tak že dítky z vesnic - zvláště vzdálenějších - do 
školy nemohly, tak že jich sotva třetina školu navštěvovala, a to trvalo až do konce ledna. Od 30 
ledna dále byla povětrnost příznivější, cesty schůdnější, ač mrazy trvaly, a dítky mohly školu na-
vštěvovati.

Dne 3. března začalo silně táti a pršeti tak, že vody všude přibývalo a dne 6. března stoupala tak 
náramně na řece Sázavě a potoku v místě, že se i do dvora v čísle 31., kde 2 třídy (2. a 3.) v ná-
jmu jsou, vystoupla a děti ze školy propuštěny a vodou již na náměstí vystouplou  přenášeny býti 
musely a dne 7. a 8. do školy nemohly. Voda dosáhla větší výšky než roku 1860 a byla o něco 
nižší, než roku 1845. Zatopila celou dolejší stranu od čísla 22. až do 34., a na hořejší straně č. 
55. až 61. a sice vnikla do domů do všech místností a to tak vysoko, že až okna někde docela za-
topena byla. I na malé straně byly domy č. 35. a 36. až k č. 37. zatopena. Lidé i dobytek museli 
se vystěhovati a utrpěli na nábytku, nádobí, nářadí a na obilí velikou škodu a mnoho bylo zkaže-
no. Voda vytopila na náměstí až za pumpu a nedaleko sv. Kříže.

Připomenouti  ještě sluší, že 26. - 31. března o velikonočních svátcích napadlo značně sněhu.
Dne 15. května otevřena jubilejní zemská česká výstava v Praze, která všeobecně za velkolepou 
uznána byla a kterou přes 2  1/2 milionů lidí vstupné platících navštívilo, která pod protektor-
stvím J. V. Císaře a Krále Františka Josefa stála, J. V. arcivévodou zahájena byla a kterou také J. 
V. Císař Pán Svou návštěvou poctíti ráčil a která dne 15.10. uzavřena byla. Pro výstavu tu byly 
některé školní a ruční práce sl. c.k. okr. šk. 
radě předloženy.

Dne 2. července byla držena zkouška ze sv. 
náboženství. Dne 31. července bylo 
ukončeno vyučování školní. Dítky byly 
přítomny mši sv. na poděkování za všecka 
obdržená dobrodiní a milosti v tomto 
školním roce, která s "Tě Boha chválíme" 
ukončena byla. Potom byly dítky ve škole 
napomenuty, jak se v nastávajících prázdninách chovati mají, byly jim šk. zprávy a jich školní 
sešity rozdány a po zapění národní hymny: "Zachovej nám Hospodine" domů propuštěny. Tak 
skončil rok školní. Koncem roku bylo 439 dítek.              

Díky Bohu!

Letošní žně počaly teprve začátkem srpna, ani dříve pro ustavičné pršky obilí dozráti nemohlo a 
pro panující předešlou zimu silné mrazy a mnoho sněhu ozim vyhynula, byla sklizeň ozimu slabá. 
Jeře byly vydatnější. Zato ale ovoce mnoho.
Školní rok 1892 počal dne 14. září 1891. V chrámu Páně bylo vzývání Ducha sv.: "Přijď svatý Du-
še!", pak sloužena mše sv. s příslušnými motlitbami a udělením sv. požehnání, aby nejvyšší Uči-
tel požehnání a zdaru udělati ráčil. Dítky byly pobožnosti té přítomny, pak do školy uvedeny, 
kdež jím byla pravidla chování se žáků ve škole a mimo školy ohlášena. Žehnej Bůh!
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27. listopadu počal silně padati sníh a střídavě padal do 10. prosince, pak nastaly silné mrazy od 
12. až do 17. pros., od 20. do 27. deštivo.
11. a 12. prosince zpověď a sv. přijímání žáků. Letošní zima byla zpočátku velmi silná, pak dešti-
vo pak ale mírná až do konce února.

Léta Páně 1894
Počátkem roku tohoto onemocněl řídící učitel Jos. Babický plícním neduhem, že nucen byl žádati 
o dočasnou dovolenou, která mu také sl. c. k. okresní školní radou na 2 měsíce udělena byla, po-
čala dne 19. února a skončila 14. dubna, kterýž den počal opět vyučovati.
Po čas dovolené byla jeho ( II.) třída do I. a III. rozdělena.

Dne 26. a 27. dubna vykonávaly dítky školní sv. zpověď a přijímaly nejsvětější svátost oltářní.
Dne 5. května k večeru asi okolo 6. hodině počaly z nenadání kroupy padati a řádily tak strašně, 
že co zasáhly, to vše docela zničily a zkazily, obilí, zeliny i stromy, ano i mnoho ptactva a zvěře 
zahubily. V osadě školní zasáhly: Chabeřice, Zruč, Dubiny, Pohleď, Želivec a dílem i Jiřice, tak že 
některé polohy docela zničeny a méně jich ušetřeno bylo a majetníci pozemků nebyli pojištěni. 
Následkem toho a stále trvajícími deštmi byla žeň letošního roku velmi slabá, obvzlášt brambory 
se nezdařily a byly málem všecky od kondrátů mnoho vyžrány a mnohé všecky sežrány. U ovoce 
se nezdařilo a co bylo, nemělo chutí a trvání, brzo hnilo a se kazilo. Bůh pomoz!

Dne 1. října 1894 po 11. hodině vypukl oheň v č. 32, hostinci Antonína Kukly, prodráním se špat-
ně zadělanou troubou kouřící do komína na půdu a kdež zachvátil se nalézající píci a při velkém 
větru stravil celé obytné stavení i hospodářské budovy se vší sklizní, způsobiv škodu na 2000 zl. 
a více. Majetník byl sice na 1000 zl. pojištěn. Jenom úsilnému namáhání při trvání větru hasičům 
domácím s vydatnou pomocí obývatelu a dělníku při  stavbě při zámku podařilo se oheň na hořící 
stavení, které do základu vyhořelo, obmeziti a souvislé budovy z obou stran zachrániti. I později 
přikvapivší hasiči z Kounic a Dolnokrálovic značně přispěli k udušení ohně.                                                            

J.J., OK

Starci na chmelu - 22. března 2002 v divadle Milénium v Pra
Oddělení kultury MěÚ ve Zruči n.S. pořádá zájezd na tento úspěšný muzikál. 

ližší informac

Koncert
skupiny písničkářů DVA neb TŘI z Prahy, který se koná  na zručské faře v s
din. Pořádá Římskokatolická farnost, vstupné dobrovolné.

Výstava
Studijní kresba a malby.
Výstava Lucie Pacalové a Martiny Šaňkové, bývalých zákyň místní ZUŠ, se u
rech na zámku ve  Zruči nad Sávavou. Zahájena bude slavnostní vernisáží
března 2002.

Taneční
V pátek 29. března se bude ve velkém sále Hotelu Baťov  konat VĚNEČEK. Z
Pro tento slavnostní večer je nutný společenský oděv. Vstupné 50 Kč.

Výstava
29. března bude zahájena další výstava ZUŠ ve výstavních prostorech na 
svými pracemi představí absolventi výtvarného oboru ZUŠ z let 1999, 2000
30. dubna 2002.

Oddělení kultury připravuje:
Na druhou polovinu měsíce března je plánován již 2. KONCERT zručského p
Koncert se má uskutečnit na zámku. Přesný termín bude upřesněn. Sledujt
rozhlasu.

Tylovo divadlo v Kutné Hoře
3. března v 15 hodin - klasická pohádka Sůl nad zlato. Účinkuje Divadelní spo
12. března v 19,30 hod. - Dvojí hra. Komedie s detektivní záplatkou. Účinkuj
Lojdová, E. Čekan, S. Schuller a další.
17. března v 15 hodin - pohádka Princezna na hrášku. Uvádí: Hálkovo hudeb

IKULTURA INFOCENTRUM
 nformační servis

ze.

e na tel. č. 531 194 - Janatová.

obotu 2. března 2002 v 16 ho-

skuteční ve výstavních prosto-
 21. února a potrvá až do 27. 

ačátek je plánován v 19 hodin. 

zručském zámku. Tentokrát se 
 a 2001. Výstava potrvá až do 

ísničkáře Petra Kralovanského.
e plakáty a hlášení městského 

lek Tyl Říčany.
í: J. Hrušínský, V. Jelínková, K. 

ní divadlo.
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25. března v 19,30 hod. - Politické harašení aneb s politiky stále netančíme. Večer Zuzany Bubílkové a 
M.Šimka. Spoluúčinkuje hudební skupina Lokomotiva.
31. března v 15 hodin - pohádka Nebojácný Mikeš. Divadelní spolek Tyl Kutná Hora.

****  
V Lorci se koná 23. března 2002 od 20 hodin VIII. REPREZENTAČNÍ PLES TYLOVA DIVADLA.
Hosté večera: DAMIENS - bratři Křížkové, PUNTO - pohybová skupina mažoretek, ukázky společenských 
tanců. Diskžokej: Josef Krčil. Hraje taneční orchestr ECHO 91.

****
Knížecí dům ve Vladislavově ulici v Kutné Hoře - 6. března 2002 v 19,30 hodin - KONCERT
Salon umělců. Klarinet: Ludmila Peterková, klavír: Eduard Spáčil.

Základní umělecká škola ve Zruči n. Sázavou  připravuje:

V pátek 8. března 2002 v 16 hodin v hotelu 
Baťov - X. KONCERT SOS

V pátek 5. dubna 2002 ve 14.30 hod. 
v hotelu Baťov -XXII. PLES DĚTÍ

Pořadatelé vá srdečně zvou.

Slavili jste Valentýna?
14. února oslavovali svátek Valentýnové. K tomu všechna média připomínala i svátek všech zamilovaných. 

Někteří lidé toto vzali na vědomí a svým láskám koupili dáreček, jiní svátek zcela zavrhli, že je to americký zvyk, 
kterého zde  obchodníci chtějí pouze využít. Možná to tak i vypadalo, protože byl hlásán nejen svátek zamilova-
ných, ale bylo vnucováno i to, že bychom měli dávat dárečky všem svým blízkým. Kdo komu chce dát dáreček, 
bych ponechala na uvážení každého z vás. A abyste alespoň trochu věděli, proč vznikl zvyk slavit na Valentýna, 
přečtěte si pár následujících řádků.

Za války císaře Claudia II. byla zrušena všechna stávající manželství a zasnoubení. A to proto, aby Řím měl 
dost  vojáků, kteří by šli bez závazků  neohroženě do boje, s odhodláním nasadit třeba i život. Našel se však jeden 
kněz, jmenoval se Valentýn a ten zamilované páry přece jen tajně oddával, i přes přísný zákaz. Když se o tom  cí-
sař dozvěděl, uvrhl ho do vězení. Nakonec kněz Valentýn svou "neposlušnost" zaplatil životem. Každý odsouzenec 
však mohl pronést poslední přání. 14. února 269 poslal před svou smrtí Valentýn vzkaz dceři vězeňského dozorce. 
Jak zněl celý vzkaz, zůstalo utajeno, ale končil prý podpisem: "Od Tvého Valentýna". Podle legendy pak nad hro-
bem statečného kněze vykvetly růžové květy mandlovníku a později byl prohlášen za svatého. Tak to byla histo-
rie.

A protože si jistě pamatujete, pokud čtete pravidelně Zručské noviny, že jsem vás minule informovala o tom, 
že letošní rok je Rokem růže. Mandlovník u nás není tak rozšířen, proto si častěji darujeme růže. A růže je právě 
symbolem lásky a krásy. A víte, že ještě květomluva dělí růže podle barev? Pokud darujete rudou, vyjadřuje to , 
že dotyčného milujete,  žlutá růže vyjadřuje radost, oranžová a lososová touhu. Říká se, že královnou květin je 
růže a skromnějším králem tulipán. Chcete-li tedy někomu udělat radost, darujte  mu dražší růži nebo nyní již při-
rychlený tulipán, který udělá  radost dvojnásobnou. Tu sváteční i tu, že přináší jaro.
                                                                                                                                        Janatová    

I. BENEFIČNÍ
Bezmála stovka hostů navštívila I. Benefiční ples konaný v prostorách sálu a restaurace Na Ostrově, 

pořádaný Komisí pro rozvoj a podporu podnikání. Podnikatelská veřejnost se výborně bavila, k čemuž jistě 
přispěla Lidověnka fandy Toušky. 

A že měla dobrou prokázal výtěžek ze vstupného a sbírky ve prospěch nadace KLÍČEK, která provozuje 
dětský hospic v Malejovicích. Celkem bylo poukázáno na účet nadace 7.230 Kč. 

Jménem pořadatelů si dovoluji poděkovat kvalitní obsluze, a hudbě a všem místním podnikatelům, 
kteří přispěli věcnými dary do tomboly. Cen bylo nakonec tolik, že více než každá druhá vstupenka vyhrála.

 Díky všem a nashledanou příští rok.
Komise pro rozvoj a podporu podnikání

Termíny pravidelných prodejních trhů
na náměstí Míru ve Zruči nad Sázavou v roce 2002

                                        23. března                                         24. srpna
                                        20. dubna                                          21. září
                                        18. května                                         19. října 
                                        22. června                                         23. listopadu

                                   20. července                                      14. prosince        
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Jak si sami můžeme zlepšit zdravotní stav a ne-
být odkázáni na lékaře či léčitele.

Je mnoho pocitů, které vnímáme dříve než potřebujeme pomoc lékaře či léčitele. Je dobré si uvědomit, 
že orgány, pokud jsou přetíženy, vysílají signály (různé bolesti, otoky, změny na kůži, únava očí, atd.). Proč 
je přehlížet, proč vědomě obcházet - přecházet to, co nás stejně potká po naší lhostejnosti. fyzické tělo a 
naše psychika - tělo, duch a duše mají být ve vyváženém poměru. Stres a duševní napětí, shon se dříve 
nebo později odrazí na fyzickém těle, fyzická bolest, napětí ve svalech se promítne do naší nálady. Úkoly 
během dne zvládáme pomaleji, příliš rychle, jsme podrážděni a my dáváme dáváme vinu okolí. To je důsle-
dek. Příčina je v nás - tam na začátku.

Napětí uvolníme procházkou, cvičením - v kolektivu, poslechem hudby - nejlépe na koncertu, v diva-
dle, komunikací, návštěvou seminářů - sebevzděláváním. Uvolníme se něčím, co uděláme pro sebe, bez vý-
čitek, že šidíme rodinu, přátele...

Seminář pana Prokopjuka se přeložil pro nemoc účastníků na 6. a 7. dubna.
Vřele zvu širokou veřejnost na tento seminář, který se nám podařilo zorganizovat v našem městě. Nemalou 
výhodou je, že odpadne dojíždění, shánění ubytování a stravy, což jinak navyšuje cenu semináře v jiných 
městech.
Dozvíme se mnoho zajímavostí, které budeme moci využívat v běžném životě (nácvik masážních bodů ve 
dvojicích, využití potravin jako léku - např. med...).
Seminář je vhodný nejen pro ty, kteří již něco znají a pracují na sobě, ale i pro ty, kteří ještě nic podobného 
nezkusili.
Přijďte "si udělat dobře", uvolnit se, něčemu se přiučit. Pokud budete mít zájem, přihlaste se.

          M. Krutilová

Z jednání Rady města
Rada města na svém zasedání konaném dne 30. ledna 2002
* schválila finanční dar Osadnímu výboru Želivec na pořádání " Maškarního průvodu " dne 16.2.2002, ve 
výši 1.000,- Kč.
* schválila dohodu na úhradu neinvestičních nákladů  ( školné pro 2 děti s trvalým pobytem ve 
Zruči nad Sázavou), uzavřenou  mezi Městem Zruč nad Sázavou a Obcí Kácov.
* na základě vedoucího referátu školství OkÚ uložila oddělení kultury požádat Krajský úřad o vyhlášení kon-
kurzu na nového ředitele ZUŠ ve Zruči n.S.
* schválila darování kopírovacího stroje CANON NP TJ Jiskře Zruč n.S., užívaného do současné 
doby TJ Jiskrou na základě smlouvy o výpůjčce
* projednala žádost TJ Jiskry o finanční podporu dle zákona o podpoře sportu č. 115/2001 Sb. Uložila KS 
odpovědět  - v letošním roce po dokončení tělocvičny bude Město přispívat na finanční částkou na její pro-
voz. Tělocvična bude podle předpokladu využívána mimo vyučovací hodiny základní školy TJ Jiskrou. Z to-
hoto důvodu finanční podpora nebyla schválena. 
* provedla vyhodnocení činnosti komisí a výborů za rok 2001 takto: 
                               1. místo - Komise k projednávání přestupků      odměna 1.500 Kč
                               2. místo - Školská a kulturní komise                                  1.000 Kč
                               3. místo - Sbor pro občanské záležitosti                                 500 Kč

Rada na svém zasedání konaném dne 13. února 2002
* na základě provedené kontroly ohledně podnajímání městských bytů uložila bytové komisi, aby každý pří-
pad byl řádně projednán a následně se zdůvodněním předložen RMě. Podnájem bytu povolit maximálně na 
1 rok
* uložila SB konzultovat s právníkem další postup ve věci podnajímání městských bytů bez vě-
domí Městaa. Správu předložit RMě.
* projednala žádost Protialkoholní záchytné stanice Kolín o finanční pomoc pro zajištění provozu v roce 
2002. Vzhledem k tomu, že v posledních dvou letech nebyl v tomto zařízení umístěn žádný občan našeho 
města, RMě uvolnění požadovaného finančního příspěvku nechválila
* schválila plán letní sezóny 2002 předložený oddělením kultury. Současně povolila uspořádání 
divadelní produkce Divadelního kola Kolín v prostorách nádvoří a parku zámku ve dnech 15.7. -
4.8.2002 (Sen noci svatojánské)

Zastupitelstvo města na svém 26. zasedání konaném dne 31.1.2002
* projednalo petici občanů proti stavbě supermarketu ze dne 31.12.2001. Konstatovalo, že tato petice byla 
podána 3 měsíce po konečném rozhodnutí ZMě. Počet podpisů na petici proti stavbě je vzhledem k počtu 
obyvatel města velmi nízký.  Smlouva o budoucí smlouvě kupní na pozemek na stavbu marketu na základě 
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usnesení ZMě č. 65/2001 byla již podepsána a tento právní závazek je platný. Z těchto důvodů nelze poža-
davkům petice vyhovět
* schválilo prodej pozemku panu Studničkovi ml., dále Stavebnímu bytovému družstvu a manže-
lům Haně a Zdeňku Jelínkovým
* zrušilo své usnesení č. 89/2001 -  záměr prodeje pozemku panu Wisingerovi
* delegovalo na valnou hromadu a.s. Vrchlice-Maleč, konanou dne 21.2.2002 starostu města p. 
Jaroslava Jelínka. Zároveň dalo starostovi mandát k tomu, aby mohl kladně hlasovat pro zavede-
ní dvousložkové ceny vody
* schválilo názvy tří nových ulic v lokalitě na farském - 1. ulice "Na Farském", 2. ulice "Nad Městem", 3. uli-
ce - "Severní".
* schválilo za podmínky, že bude splacena do tří let poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje bydlení ve 
výši 50.000 Kč p. Milanu Kimlovi na zateplení domu, 50.000 Kč p. Margitě Deverové na zřízení 
plynového topení a 250.000 Kč p. Pavlu Andělovi na obnovu střechy a přestavbu nebytových pro-
stor na byty u domu čp. 15 ve Zruči n.S. 
* schválilo úplné znění vyhlášky "O závazném postupu pro přidělování bytů v majetku města Zruče n.S. do 
nájmu a o některých dalších ustanoveních k nájmu těchto bytů" , dle předložených doplnění a změn dopo-
ručených RMě
* schválilo "Obecně závaznou vyhlášku o umisťování značek komerčního informačně orientační-
ho značení", včetně přílohy č. 1 v předloženém znění.  Bod č. VIII. bude doplněn - "Výjimky po-
voluje PČR DI ".
* schválilo  rozpočet města Zruče nad Sázavou pro rok 2002 ve výši 64.364.000,- Kč na straně příjmů i vý-
dajů.
* schválilo 3. úpravu rozpočtu  2001, kterou se snižuje příjmová i výdajová stránka o 2.447.900,- Kč.

BÝT PŘIPRAVEN - ZNAMENÁ PŘEŽÍT
Katastrofa

Je vyhlašována v případě, kdy došlo k ohrožení života a zdraví člověka v důsledku přírodní katastrofy (kro-
mě zátopové vlny), provozní havárie či jiné mimořádné situace většího rozsahu.

Hlavní činností obyvatelstva je ukrytí nebo evakuace.

Při ukrytí a evakuaci
- Uzavřete okna, upozorněte sousedy, sledujte pokyny v televizi, rozhlase  a  příslušné  vyhlášky
- uzavřete hlavní uzávěry plynu a vody, vypněte ventilaci
- vezměte si potraviny, pitnou vodu, léky, doklady, peníze a cennosti
- teple se oblečte a nazujte si pevnou obuv
- uzamkněte byt a přesuňte se na místo ukrytí nebo evakuace

Je-li při katastrofě více času, je nutné si připravit evakuační zavazadlo. O něm příště, stejně jako 
o zásadách pro opuštění bytu a rodinného domu.    

"Budoucnost je v našich rukou, ale ty ruce musí pracovat rozumě. Pro rozumnou práci 
je nutné poznání!"                             

Prof. dr. Ignát Bociort
(Tento moudrý citát  čtenářům Zručských novin posílá  p. J. Hamajdová)

NÁZORY ČTENÁŘŮ

Protože tato rubrika má omezený prostor, budeme dávat přednost článkům věcným a konstruktivním před články 
emotivními, které nic neřeší. Přejeme si a uděláme vše pro to, aby se z těchto novin nestal brak a prostředník k vyřizování 
účtů. Přejete-li si to také, pomozte nám a napište svůj článek.

Pod touto hlavičkou najdete vždy články, které napsali čtenáři Zručských novin. Nutno však pře-
deslat, že tyto články nevyjadřují stanovisko redakce a vydavatele novin. Nebojte se vyjádřit svůj 
názor a dopis opatřit svým podpisem. Redakce si vyhrazuje právo korekce, zejména gramatické, 
pojmové a kvantitativní. Doporučujeme čtenářům, aby záměr nechat zveřejnit svůj článek zkonzul-
tovali osobně v redakci. Články určené jako reklama, prezentace politických stran při předvolební 
kampani ap. budou zveřejňovány pouze jako placená inzerce. 
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VAŘÍME A RADÍME
Připomínáme, abyste zvláště v tomto období nezapomínali na přísun vitamínů. Jen tak budete 
odolní proti chřipce. Dále vám asi není neznámé, že v únoru nastává období několikatýdenního 
půstu. Dříve to znamenalo, že se třeba pokud možno jedlo co nejméně a vůbec nebylo povoleno 
jíst maso. Dnes již ani církev nevyžaduje tak  přísné odříkání, ale jakousi očistu duše bychom 
přece jen měli dodržovat. A ona ta očista duše úzce s výživou souvisí. Jíme-li lehkou stravu, lépe 
spíme, máme klidnější sny, jsme odpočinutější, klidnější, atd. A tak dnes lehčeji a bez masa: 

Brambory po švýcarsku
1 kg brambor, 4 vejce, 100 g strouhaného tvarohu, 1 šálek smetany, 50 g másla, sůl, petrželka, 30 g 
strouhaného sýra (ementálu), 2 rajčata.
Oškrábané syrové brambory nakrájíme na plátky a dáme do ohnivzdorné misky nebo pekáče, kde rozpustí-
me větší část másla. Brambory osolíme a zalijeme šálkem smetany, ve které jsme rozkvedlali vejce a 
strouhaný tvaroh. Promícháme společně s brambory a povrch posypeme strouhaným sýrem a posekanou 
petrželkou. Opékáme na mírném ohni. Před podáváním ozdobíme povrh pokrmu na plátky pokrájenými raj-
čaty.

Tvarohový dezert
Kostka měkkého  tvarohu, 4 lžíce višňového sirupu, vanilkový cukr, asi 200 g kompotovaných višní nebo 
třešní, 50 g pražených mandlí.
Tvaroh se sirupem a vanilkovým cukrem utřeme do pěny, přidáme vypeckované ovoce a lehce společně 
promícháme. Tvarohový dezert rozdělíme do misek a povrch posypeme usekanými praženými mandlemi a 
můžeme přidat trochu Granka.  

Dobrou chuť!

PODĚKOVÁNÍ
Ředitelství ZUŠ ve Zruči nad Sázavou děkuje firmám: STAKY s.r.o. Zruč nad Sázavou a AUTODÍLY Jiří Roz-
košný za sponzorování veřejné nahrávky pořadu RADIODÁREK.

Želivečtí dobrovolní hasiči tímto děkují Městskému úřadu ve Zruči nad Sázavou, oddělení 
kultury MěÚ, všem sponzorům, dr. Jaromíru Janatovi , MS Zruč n.S. a též všem zúčastněným a 
spoluobčanům za podpoření kulturní akce konané v sobotu 16. 2.2002 ve Zruči n.S., na Dubině a 
v Želivci. za SDH Želivec Josef Janata        

Děkuji Městskému úřadu a Sboru pro občanské záležitosti ve Zruči nad Sázavou za přání k mým 
narozeninám.                    Vašíček Josef

Děkujeme Městskému úřadu a Sboru pro občanské záležitosti za blahopřání k našemu 
významnému životnímu jubileu.                                                Marie a Antonín Trojanovi

Děkuji Městskému úřadu a Sboru pro občanské záležitosti ve Zruči nad Sázavou za blahopřání ke kulatým  
narozeninám.                                                            Ladislav Kroutil   

Děkuji Městskému úřadu a Sboru pro občanské záležitosti ve Zruči nad Sázavou za blahopřání k 
mým narozeninám.                                                               Růžena Uchytilová

Děkuji Městskému úřadu, Sboru pro občanské záležitosti a všem, kteří mi přáli k mým narozeninám.
                                                                                                        Jiří Křováček

Děkuji Městskému úřadu a sboru pro občanské záležitosti za blahopřání k mým narozeninám.                               
Drahomíra Bělíková

Děkuji Městskému úřadu a Sboru pro občanské záležitosti za blahopřání k mým narozeninám. 
              Antonín Březina

Srdečně děkuji Městskému úřadu a Sboru pro občanské záležitosti za projevené blahopřání.                                                                                                  
Antonie Horáčková

Děkuji mnohokrát za blahopřání k mým narozeninám.                            Zdenka Urválková
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Společenská kronika
Dne 23. února oslavil 90. narozeniny pan Antonín Pitrun. Do dalších let vše jen to nejlepší, hodně 

zdraví a životní energie přeje syn Antonín s rodinami.
Redakce novin se k tomuto přání připojuje.

Blahopřejeme všem našim spoluobčanům, kteří v měsíci únoru oslavují nebo již oslavili své 
narozeniny, zvláště pak Bohumilu Pešoutovi, Miroslavu Hobzekovi, Marii Pěkné, Anně Lopojdové, 
Františce Šubertové, Jiřímu Křováčkovi, Anežce Brůzlové, Marii Hejzlarové, Marii Hanouskové, 
Františce Jestříbkové, Adolfu Jaškovi, Antonii Semerádové, Ludmile Adriánové, Antonínu 
Pitrunovi, Františku Zdeňkovi, Janu Belhovi, Boženě Krejčíkové, Vladislavě Vrátilové, Františce 
Petráskové, Boženě Švecové, Ladislavu Kroutilovi, Věře Zelenkové, Jarmile Blaškové, Jaroslavě 
Kruntorádové, Marii Konířové, Antonii Lipavské, Josefu Jecelínovi, Zdeňku Pěknému, Jaroslavu 
Mojžíšovi, Antonínu Březinovi, Miroslavu Vyhnalovi, Janě Pešoutové a Josefu Novákovi.
Jmenovaným i všem ostatním oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a pohody do dalších let.  

První letošní zručský občánek
Jan Doležal, narozen 17. ledna 2002. Přejeme mu hodně zdraví, štěstí a úspěchů v životě.

VZPOMÍNKA
V městském rozhlase jsme se naposledy rozloučili s naší spoluobčankou paní Annou Vávrovou. 
Věnujme zesnulé tichou vzpomínku.

*****************************************************************************
Čtěte                            Čtěte                            Čtěte                              Čtěte              Čtěte
**************************************************************************************
Pan Halva žádá návštěvníky starého hřbitova ve Zruči nad Sázavou, aby mu neházeli 
kytky, věnce a další nepotřebné ozdoby z hrobů do zahrady. K tomuto účelu jsou v 

bezprostřední blízkosti hřbitova umístěny kontejnery. Děkuje za pochopení.
**************************************************************************************
Čtěte                            Čtěte                            Čtěte                              Čtěte              Čtěte

V příštím čísle se dočtete:
* Aktuální informace z radnice
* Pokračování seriálu - Z kronik

* Zpráva o činnosti další komise - SPOZ
*Informační servis a další zajímavosti
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DENÍK BRIDGET JONESOVÉ

2. 3. 19:30 Anglická filmová komedie

ATLANTIDA
5. 3. 19:30 Premiéra barevného filmu v české řeči

JEEPERS CREEPERS
7. 3. 19:30Nový americký barevný film - thriller

Dr. T. a JEHO ŽENY
9. 3. 19:30 Filmová komedie o nelehkém údělu krásného lékaře - gynekologa

PURPUROVÉ ŘEKY
12. 3. 19:30 Strhující thriller natočený podle bestselleru J. CH. Crangea

SPY KIDS
14. 3. 19:30 Skvělá akční komedie o tajných agentech

MACH, ŠEBESTOVÁ A KOUZELNÉ SLUCHÁTKO
16. 3. 19:30Úspěšná filmová komedie pro celou rodinu 

Město Zruč nad Sázavou
vypisuje 

výběrové řízení na obsazení místa
strážníka Městské policie ve Zruči n. Sáz.

Požadavky:
- bezúhonnost (doložit výpis z rejstříku trestů)

- věk nad 25 let
- občan ČR

- fyzická a psychická způsobilost
- dobrý zdravotní stav

- vzdělání ÚS
- řidičské oprávnění skupiny "B"

- voják

KOKAIN
19. 3. 19:30Moto: Tento film obsahuje sex, drogy a rock

16.00PÁN PRSTENŮ (Společenstvo prstenu)
21. 3. 19:30 Skvělý dobrodružný velkofilm

VANILKOVÉ NEBE
23. 3. 19:30Milostné drama

JEDINEČNÝ
26. 3. 19:30Moto: Musí zabít sám sebe, aby přežil

INTIMITA
28. 3. 19:30Milostné drama

PRCI, PRCI, PRCIČKY 2
30. 3. 19:30 Volné pokračování filmové veselohry 
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Přednost má místní uchazeč.

V těchto novinách můžete zveřejnit svůj inzerát za těchto podmínek:
Řádková inzerce - za 1 řádek 10 Kč. 
1 řádek má šířku 8 cm.
Plošná inzerce - nejmenší částka je 100 Kč za 1/4 stránky, 200 Kč za 1/2 stránky a 400 Kč za celou stranu A4.

Ceny jsou včetně DPH 5%.
Za obsahovou správnost nezodpovídáme, nezveřejňují se inzeráty odporující  morálce a společenskému standardu a od-
porující příslušným zákonům ČR. Podávat inzerci můžete osobně, písemně nebo telefonicky u p.Janatové tel.:0327/531194

Daruji dvě polštářové válendy - za odvoz. Tel.: 0327/532 341 - po 18 hodině.
*********************

Levně prodám el. kombinovaný bojler 120 litrů - zánovní (2 roky v provozu.
Tel.: 0327/531 163.

*********************                                              
            Prodám kotoučovou pilu s podavačem, 2 kotouče, 15 m kabelu. K tomu věnuji                                                                     

za cenu kabelu elektrickou sekačku na trávu. Domácí výroba. Tel.: 0737/703 506.

*********************
            Prodám pračku MINI ROMO (se ždímačkou)  a aut. pračku TATRAMAT. Cena
            dle dohody č. tel. 531 771 (večer).

*********************

            Hledám podnájem 1 + 0 nebo 1 + 1 i v rodinném domku. Kdekoliv. 
            Číslo telefonu: 0604 62 42 90.

*********************

Prodám družst. panel. byt Zruč n. Sáz. 3+1 I. kategorie 62 m2, 3.patro, výtah,
           balkon. Cena 550 tis. Kč, Tel.: 0603 174 011.

*********************

            Pronajmu nebytové prostory ve Zruči nad Sázavou (cukrárna, řeznictví, 
            občerstvení atd.) Tel. 0608 971 936.

*********************

            Přenechám byt 3+1 Na Pohoří ve Zruči n.S. Kontaktní telefon 0732 141 297
     ve večerních hodinách.

*********************

            Mladí novomanželé koupí byt ve Zruči nad Sázavou koupí byt ve Zruči n.S.
            Nejlépe 2+1 nebo 1+1. Telefon: 0723 87 62 63. 

*********************

Koupím byt max. 2 + 1 s balkónem. Hotově. 
Telefon: 0606 881 123

0605 224 728

INZERCE

Příjem inzerce, vzkazů a příspěvků do novin - Jiřina Janatová - tel.: 0327/ 531194. Nevyžádané příspěvky nevracíme.
Redakce : Městský úřad Zruč nad Sázavou, Zámek 1 - tel.: 0327/ 531579. Registrační číslo MK ČR E 10481.

Grafická úprava: Bohuslav Pleskač, tel.: 0327/ 531 235, www.noviny.mesto-zruc.cz,
 e-mail: noviny@mesto-zruc.cz. muzruc@nextra.cz
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